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d. 6. januar er blevet præsenteret for en 
model der siger: 
Find 133 personer der vil gå på ”frivillig 
fratrædelse”, ellers fyrer vi.

Den 6. januar blev der, på samme tid, af-
holdt morgenmøder over hele landet, da 
meddelelsen blev offentliggjort. 

Nu har medarbejderne i Installation frem 
til den 21. januar om aftenen, til at finde 
ud af, om de vil have en ”frivillig aftræ-
delse”.  
Herefter er proceduren, at hvis der IKKE 
er fundet 133, så vil ledelsen finde dem, 
der skal ”prikkes”, det vil sige fyres, og 
det vil ske d.  1. og 2. februar -  med fra-

trædelse d. 1. marts 2010 – altså om halv-
anden måned.
Tele Øst har sagt ja til at overholde ”Borg-
fredsaftalen”. I den siger vi OK til de ”fri-
villige aftrædelser”, men derudover har 
INgEN af teleforeningerne nogen andel 
i fyringsprocessen. 

En proces, som vi gang på gang, og se-
nest tirsdag d.2. januar, har taget afstand 
fra i samarbejdssystemet. Men storaktio-
nærernes ”klamme hånd” ligger åbenbart 
så hårdt på TDC´s ledelse, at de ikke tør 
gå imod strømmen, og beholde kompe-
tencerne i firmaet, samt gøre noget godt 
for såvel kunderne som nettet.

Så sprang bomben 
meddelte, at de ikke ville være med til en 
løsning, som kostede penge, og dermed 
gjorde et indhug i det udbytte der, (skulle 
det vise sig) udbetales til aktionærerne.

Det drejede sig om 100 millioner, ud af 6 
milliarder. For disse penge, kunne TDC få 
et bedre net, bedre driftssituation, mere 
tilfredse kunder, samt ikke mindst mulig-
heden for at holde uvurderlig ekspertise 
inde i egen forretning. I stedet for skal 
133 medarbejdere fratræde og, efter le-
delsens egen udmelding, bliver der brug 
for disse personer igen, allerede i 2011.

Denne kyniske holdning, har derfor re-
sulteret i, at medarbejderne i Installation, 

Efter en travl november og december må-
ned, hvor teleforeningernes repræsentan-
ter i Installations samarbejdsudvalg havde 
arbejdet på højtryk, for at finde løsninger, 
til at forhindre yderligere fratrædelser/
fyringer, så måtte vi melde pas, da TDC 

Onsdag d. 6. januar sprang bomben, idet yderligere 133 mand skal fratræde Installation i 2010. 

Af Allan Marott

I 1935 var selskabet nødt til at indskrænke på nyanlæg, men dengang blev der fundet nye materialer, som betød genansættelse. 
Her kunne TDC tage ved lære. Opgaverne er der også i dag og pengene skal ud og arbejde for samfundet, frem for at blive lagt i 
lommerne på de udenlandske kapitalfonde. 

Så, hvis man ønsker at finde fornuftige løsninger, så er der muligheder. 

Kære medlemmer af Dansk Metal Tele 
Øst.  Allerførst vil jeg ønske alle en glæde-
lig Bag-Jul og et godt Nytår 2010. 

Dernæst vil jeg skrive lidt om TDC Instal-
lation. Der har jeg trådt mine barnesko og 
det er samtidig et af de ansvarsområder 
jeg arbejder med i Tele Øst regi.  

Installation vakler
Af Kim Vistisen Det er med vemod, at jeg starter med at 

skrive godt Nytår, for jeg ved, at det næp-
pe bliver et godt nytår for flere hundrede 
kollegaer i det samlede TDC, idet mange 
enten er blevet prikket eller går og er ang-
ste for at blive det.  

I Installation drejer det sig om et større 
antal teknikere, der bliver fyret i løbet af 
den nærmeste tid. Vi kan desværre ikke 
sige, at det er en ny situation for os, tvært-

imod. Vi kender alt til frivillige aftrædelses-
ordninger, som TDC ynder at kalde det. 
Vi andre kalder det fyringer, for det er det 
rette ord. 
Havde TDC ikke været i den ”heldige” 
situation, at De igennem årene har haft 
meget loyale medarbejdere, som har pas-
set deres arbejde og indbetalt til deres 
pensionsordning, ja så havde TDC været i 
den situation, at i stedet for at sende med-
arbejderne hjem på pension, så havde der 

været tale om reelle fyringer. Formodent-
ligt med en god pressedækning.

Jeg tror desværre vi har medlemmer, der 
fejlagtigt tror, at blot fordi vi, som faglig 
organisation går ud og forhandler en af-
tale om frivillige fratrædelser -  ja så er vi 
også enige med TDC om, at det er i orden 
at fyre medarbejderne. Lad os slå helt fast: 

SåDaN HÆNgEr DET IKKE SaMMEN. 

Fortsættes på side 3

Afdelingens feriehus i Hou plantage på Langeland er et helårshus med 6 sovepladser. Der er bad, elvarme, 
pejs og en pragtfuld udsigt over vandet med Storebæltsbroen i baggrunden. Huset ligger i første klitrække 
og kun et stenkast fra vandet. Billeder af huset kan ses på afdelingens hjemmeside www.teleoest.dk

Medlemmer, der ønsker at leje feriehuset, bedes udfylde og indsende en ansøgning, så den er på 
Tele Øst´s  kontor senest fredag den 19. februar 2010. Brug gerne kuponen herunder.

Feriehuset kan max lejes 1 uge i højsæsonen og max 2 uger enkelt/samlet i lavsæsonen.
Efterlønsmodtagere og pensionister vil ikke komme i betragtning i højsæsonen, hvis der er ansøgninger 
fra aktive medlemmer.

Lodtrækningen for ferieåret 2010/2011 finder sted tirsdag den 23. februar 2010 kl. 11.00  i Tele Øst´s lokaler Nyropsgade 25 3. sal, 1780 København V. 
Der er mulighed for at overvære lodtrækningen og afdelingen byder på en kop kaffe til dem, der møder op. 

Udtrukne ansøgere vil få tilsendt brev snarest efter lodtrækningen.
 

Dansk Metal Tele Afdeling Øst
Lyngsiehus
Nyropsgade 25, 3. sal
1780 København V

Maskinel Magasinpost
ID-nr. 42548

Indhold
• Leder  

• Ansøgning til feriehus

• Fodboldstævne

• Så sprang bomben

• Træd til side Obama 
 – her kommer Metal

• Installation vakler

• Nyrevideret OK/SU kursus

• Mindeord

• Rejsescenen  

• Diverse annoncering 

Praktiske 
oplysninger
Tele afdeling Øst's kontor 
har åbent: 
Mandag - torsdag kl. 8.00-15.30
Fredag kl. 8.00-12.00. 

Adressen er: 
Dansk Metal Tele afdeling Øst
Lyngsiehus
Nyropsgade 25, 3. sal
1780 København V

E-mail: teleoest@danskmetal.dk
Hjemmesiden er: www.teleoest.dk

Telefon: 33 63 29 01
Telefax: 33 63 29 56 

Der er altid mulighed for personlig 
henvendelse. 
Ønsker du at tale med en bestemt 
person, er det en god idé, at ringe 
først, for at aftale tid.
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Køge gruppen
Formand Erling Henriksen
56381491

rødovre Pensionist Klub
Formand Jørgen Arnull
43632216/21273926 • Arnull@privat.dk 

Seniorklubben KTaS Næstved 
Formand Preben Hansen
55721288

Seniorklubben TDC Nordvestsjælland
Formand Niels Christensen 
59436226 • nc@holb.dk 

Pensionistklubber på Sjælland
Seniorklubben TELEdanmarkØst
Formand Jørgen Bredøl 
47175768/21374085 • bredol@webspeed.dk 

TDCenior-roskilde
Formand Ole Holger Jensen
Kasserer Ole Diekelmann • diekelmann@mail.dk 

Telecom Service pensionistklub
Formand Kirsten Hougaard
35427719 • k.hougaard@hotmail.com 

Telefonstandens Pensionistforening af 1950
Formand Lis B. Nielsen
36490144 • lbn@oncable.dk

Tele-pensionistklubben af december 1995
Formand Willy D. Hansen
47176547 • willydh@post12.tele.dk
Klubbens hjemmeside: tele-pensionist.prala.dk

Sommerhuset på Langeland 
slår dørene op til en ny sæson
Lodtrækning til Tele Øst´s  feriehus for ferieåret 2010/2011 nærmer sig.

TIL:
Dansk Metal

Tele Øst

Lyngsiehus

Nyropsgade 25 3. sal

1780 København V

Frankeres 
med 

kr. 5,50

FerIehuset I hov
Langeland

Løn nr.                           Jeg er pensionist:   

Navn:  

Adresse:  

Postnr.: By: 

Ferieuge: 

Andet ønske uge: 

Priser:
Højsæson: 
uge 24 til og med uge 33 
koster 3100 kr. pr. uge.

Lavsæson: 
uge 18 til og med uge 23 i 2010 
– og igen fra uge 34 til og med uge 
17 i 2011 koster 1550 kr. pr. uge.

Weekend:
Kun i lavsæson koster 400 kr.  

Helligdage:
I forbindelse med weekend 
147 kr. pr. døgn.

Weekend kan kun lejes, 
hvor der ikke er hele uger udlejet.

Forbrug af El og pejsebrænde er 
inkluderet i priserne.

Redaktionen ønsker alle 
et godt og lykkebringende nytår



Leder 
Januar 2010 

Af afdelingsformand Leif Hartmann

Det er altid spændende at tage hul på et nyt år, og 
denne gang er det tilmed et nyt årti.

I første kvartal er der to store begivenheder, som be-
rører vores medlemmer. Det ene er overenskomst-
forhandlingerne og det andet er nye fratrædelses-
runder i TDC.  

Overenskomstforhandlingerne er startet, men alle-
rede før de var kommet rigtig i gang, var Dansk In-

dustri på banen og erklærede, at der ikke var plads til lønstigninger. Det fik 
herefter alle de borgerlige økonomer til i kor at sige det samme. 
Overvismand Hans Jørgen Whitta-Jacobsen har også udtalt, at der ikke er 
plads til høje lønkrav. Han peger på, at enten skal den danske produktivi-
tet stige betragtelig mere end udlandets - et scenarie, overvismanden har 
svært ved at se, hvordan man kan frembringe - eller også skal de danske 
lønstigninger i en periode være mindre end udlandets.

Med den udmelding er det rart at vide, at vores forhandlere er 
klar til kamp.
Hvis de danske lønstigninger ikke må overstige de udenlandske, må de 
maksimalt være på 1,5 pct. Det er nemlig den stigning, forhandlingsparter-
nes fælles statistikudvalg har regnet sig frem til sammen med regeringens 
økonomer. Kortene holdes tæt ind til kroppen hos arbejdsgivernes topfor-
handlere i Dansk Industri, men banen ser ud til at være kridtet op til kamp, 
da LO tidligere har slået fast, at der i den danske økonomi er plads til en 
lønstigning på 2,75 pct. Kort før jul overraskede dansk økonomi positivt 
med vækst i produktionen på 0,6 pct. fra andet til tredje kvartal sidste år. 
Det fik LO-formand Harald Børsting til at sige, at han nu var styrket i troen 
på reallønsfremgang.

reallønsfremgang
Det er vigtigt, at vi sikrer medlemmerne en reallønsfrem-
gang. Det er for tidligt at spå om resultatet, men vi må 
konstatere, at det bliver de vanskeligste overenskomstfor-
handlinger, vi har set i mange år.  Hvis Dansk Industri står 
fast på en nulløsning, bliver vi kastet ud i en storkonflikt til 
stor ugunst for det danske samfund.

Resultaterne, som forhandlerne opnår skal efterfølgende til afstemning 
blandt de medlemmer, der er omfattet af det pågældende overenskomst-
resultat. Resultatet bliver således sendt til urafstemning. Hvis der er almin-
deligt flertal for overenskomstforslaget er det vedtaget. Der gælder dog 
særlige afstemningsregler for forligsinstitutionens mæglingsforslag. 

Nu skal vi huske, at TDC og Dansk Metal teleafdelinger først mødes til 
forhandling umiddelbart efter overenskomstfornyelsen, hvor parterne kan 
aftale en regulering af den faste løn samt regulering af tillæg. 
Det bliver svært for TDC at fastholde de samme krav om, at der ikke er 
plads eller råd til lønstigninger.

For spørgsmålet bliver unægteligt; Hvordan kan de så udbetale et ekstraor-
dinært udbytte til aktionærerne på 6 milliarder ved udgangen af 2009 - og 
samtidig hævde, at det ikke er plads til lønforhøjelser i 2010?  
Det er trods alt medarbejderne, der skaber de gode resultater, så det har 
været muligt at udbetale så store summer til aktionærerne.

TDC kan ikke hævde at produktiviteten er for lav i virksomheden. Tværti-
mod har vi forbedret os i de sidste mange år, så er det vel på tide at aflønne 
medarbejderne bedre. Klimamålingerne viser med tydelighed, at der hvor 
der er størst utilfredshed, er med lønnen.

Hvad angår fratrædelsesrunderne her i 2010 kan vi konstatere, at TDC vil 
have hovedparten af de ansatte ud i løbet af første kvartal 2010. Det er der 
også mulighed for, men det kræver at ledelsen lever op til, at det skal være 
en frivillig aftale.  

Jeg forventer at ledelsen undlader at indføre prikkerunder, fordi det skal gå 
stærkt, og finder andre muligheder end at fyre medarbejderne. 
Skulle det utrolige ske – at vi får en isvinter, så er det muligt, at det alligevel 
bliver varmt både ude og inde i TDC. 

Så er det godt at vide, at vi i Tele Øst har et stærkt faglig sammenhold, der 
ikke svinger efter vejret og multimedieskatten.         
                                                    

Godt Nytår

Efter det dårlige resultat af 
COP15, er det på tide, at 
vi græsrødder tager sagen 
i egen hånd. Vi skal, som 
tillidsrepræsentanter be-
gynde at stille spørgsmål 
til vore virksomheders mil-
jøpolitik.
 I Tele Øst har vi allerede 
udarbejdet en miljøpolitik, 
om bæredygtig udvikling 
med vores største arbejds-
giver TDC. Så nu skal vi, 
som arbejdstager, bede 
om opfølgning på målbare 
miljømål og stille konkrete 
forslag til miljøforbedrin-
ger.

Det første vi skal, både i 
TDC og andre virksom-
heder, hvor vi har med-
lemmer, er at måle CO2 
forbruget. I TDC findes de 
målinger, men de nyeste 
tal, der ligger på nettet er 
fra 2007. Der angiver TDC, 
at de udleder 151.000 tons 
CO2 årligt, hvilket nogen-

lunde svarer til, hvad hele 
Roskilde udleder. 

På TDC hjemmeside har 
det ikke været muligt at 
finde tal for 2008 og 2009, 
men hvis man logger ind 
på Carbon Disclosure Pro-
jects, som er et Interna-
tionalt Industri samarbejde 
om nedbringelse af CO2 
kan man i 2009 rapporten 
læse, at TDC stadig 
udleder 151.000 
tons CO2.

Der er dog grund 
til optimisme. Ad-
ministrerende di-
rektør Henrik Poul-
sen lover på TDC 
hjemmeside, at 
TDC vil skære ned 
på CO2 udslip-
pet med 5% til 2013, og i 
Carbon Disclosure Projects 
rapport kan man læse, at 
TDC vil investere 5 millio-
ner kroner, hvert år frem 
til 2013 i CO2 besparende 
teknologi.

TDC peger selv på en 
masse områder, hvor der 
kan spares. Blandt andet 
afholdelse af møder over 
nettet, miljørigtig tekno-
logi, slukke udstyr der ikke 
bliver brugt og GPS udstyr 
der leder kørende teknike-
re den miljørigtige vej.

Træd til side Obama 
– her kommer Metal

Af Tomas Wellejus

Da alverdens ledere på COP15 mislykkes med at få klimaet på 
plads, er sagen tilbage hos græsrødderne. Det er på tide, at  
Metals tillidsrepræsentanter løfter opgaven.

deling på FIU nr. 5207 10 
00 39 senest torsdag den 
25. februar 2010.

At være udsat for partner-
vold har stor effekt på ar-
bejdslivet, både fysisk, psy-
kisk, socialt og økonomisk. 
Den voldsramtes helbred 
er ofte dårligt med et øget 
sygefravær til følge. 

Volden medvirker til, at 
arbejdspladsens miljø på-
virkes negativt – og ofte er 
der samarbejdsproblemer 
med kolleger.  

Det at have et arbejde sik-
rer social kontakt og øko-
nomisk uafhængighed og 
spiller en afgørende rolle i 
forhold til,  at den volds-
ramte kan komme videre 
med sit liv. For virksomhe-
derne kan det godt betale 
sig at hjælpe voldsramte 
medarbejdere – både for 
at sikre et godt arbejds-
miljø og undgå de omkost-
ninger, der er forbundet 
med sygefravær og tabt 
produktivitet.

Forestillingen er en del af 
Daphne-projektet og til-
melding sker via egen af- 

Der er al mulig grund 
til at hjælpe voldsramte 
på arbejdspladsen
Kom til premiere i Metal Hovedstaden, Nyropsgade 25 kælderen, 
mandag den 1. marts klokken 17:00 og oplev en debatskabende 
teaterforestilling om voldsramte kvinders arbejdsliv. 

Teaterstykket skal bruges til at skabe opmærksomhed 
og debat på arbejdspladserne. 

Herfra supplerer vi gerne 
med et par forslag f.eks.: 
Øko tunning af TDC bi-
ler, udskiftning af lys i 
TDC bygninger til LED lys 
(diodelys) eller, hvad med 
solpaneler til opladning af 
batterier på TDC centra-
lerne. 
Det vi i samarbejdsudval-
gene først bør have fokus 
på er, om der bliver målt 

på vores miljøbelastende 
aktiviteter og aktivt tage 
initiativer til at begrænse 
dem. Vi kan ikke forvente, 
at alle ledere er så langt 
fremme i skoene, som Sti-
ne Bosse i TrygVesta, der 
implementerede miljømål 
i chefernes bonusløn, men 
det skal ikke forhindre os i 
at prøve.

Hermed er opfordringen 
sendt til alle Tillidsrepræ-
sentanter, ikke bare i Tele 
Øst, men i alle danske virk-
somheder.

igen resulterer i med-
arbejdersamtaler og 
advarsler på stribe for 
manglende produkti-
onsresultater. 

Når det er sagt, vil jeg 
lige benytte lejligheden til 
at rose de kollegaer, der i 
deres daglige virke, gør et 
stort arbejde ude i Sam-
arbejdssystemet. Alle til-
lidsrepræsentanterne, der 
ofte, fejlagtigt, må stå for 
skud, når kollegaerne me-
ner de er usynlige. Det er 
de ikke, men en stor del 
af tillidsrepræsentanterne 
bruger tiden på ting, som 
ikke umiddelbart kan syn-
liggøres. Her tænkes på sy-
gesamtaler, påtaler, ledel-
sesmøder og ikke mindst 
faglige møder. Vi kan alle 
blive bedre, men det for-
drer dog, at der bliver stil-
let krav til os. Og selv TDC 
kan blive bedre, hvis vi be-
gynder at stille spørgsmål 
ved tingene og retter vre-
den den rigtige vej, nemlig 
mod dem der træffer be-
slutningerne.  

I dagligdagen er TDC jo 
ikke bange for at sige, at 
de blot gør brug af ledel-
sesretten. Så gode kolle-
gaer, støt op om jeres til-
lidsrepræsentanter, så TDC 
kan mærke, at der er med-
arbejdere, der værner om 
virksomhedens fremtid. 
Kapitalfondene skal ikke 
have lov at dræne kassen, 
uden der er nogen, der rå-
ber vagt i gevær.

positiv gevinst ved flere til-
fredse kunder og forment-
lig en højere indtjening. 
Men nej - med rygterne 
om et frasalg af TDC eller 
en genindtræden på bør-
sen, vælger TDC at score 
kassen og stopper stort set 
alle investeringer i nettet i 
2010. 

Det resulterer i et overskud 
af teknikere, som TDC er 
nødt til at give et såkaldt 
”frivilligt aftrædelsestil-
bud” eller sagt med andre 
ord: De får en fyresed-
del, på trods af, at TDC 
forventer at have brug for 
de samme medarbejdere 
i 2011. Vi kan ikke andet 
end undres. Det minder 
om ren kassetænkning 
og en måde at skille sig 
af med lidt ældre kolleger 
på. Ældre det er man tilsy-
neladende i TDC, når man 
rammer de 53 – 55 år.
Ovennævnte er blot et par 
eksempler på, hvor grotesk 
situationen er i TDC -  her 
i starten af 2010. Jeg tror 
desværre ikke, at TDC har 
tænkt sig at ændre på den 
ledelsesform i nærmeste 
fremtid. 

Det hele går godt, så 
længe pengekassen 
vokser og vokser - og 
medarbejderstaben 
bliver mindre og 
mindre. Det indebærer 
tilmed, at de kollega-
er, der er tilbage, blot 
skal løbe hurtigere og 
hurtigere, hvilket giver 
stress og jag og som 

fristen udløb i slutningen 
af oktober.

At der ikke var opstillet to 
suppleanter ved opstil-
lingsfristens udløb fik et 
flertal i valgudvalget til at 
annullere valget. Selvom 
udvalget havde mulighe-
den for at forlænge fristen. 
Konsekvensen er, at der 
igen skal anmodes om 
medarbejderrepræsentan-
ter i bestyrelsen og der 
igen skal afholdes en ja/nej 
afstemning blandt medar-
bejderne.
Her i begyndelsen af ja-

I sidste nummer at Tele Øst 
bladet annoncerede vi valg 
til bestyrelsen i NetDesign, 
som desværre blev aflyst.
Efter lidt vanskeligheder 

gennem 2009, blev der i 
sensommeren gennemført 
en ja/nej afstemning, om  
medarbejderrepræsentan-
ter i bestyrelsen i NetDe-
sign. Et knebent flertal 
vedtog, at der skulle være 
medarbejderne til bestyrel-
sen. 

Efter reglerne er der mu-
lighed for to medarbejder-
repræsentant bestyrelses-
pladser og to suppleant 
pladser i NetDesigns be-
styrelse.  Syv kandidater og 
én suppleant havde meldt 
deres kandidatur, da tids-

Valget til medarbejderrepræ-
sentanter til bestyrelsen i 
NetDesign blev en fuser

Der er ændret i de TDC- rettede kurser på Metalskolen i Jørlunde. Ændringerne gæl-
der for Overenskomstkurser og SU/forhandlingskurser. For at undgå aflysninger er 
kurserne slået sammen og det betyder, at overenskomsten og samarbejdsaftalen nu 
bliver gennemgået på samme kursus.
 

Vi håber, at I vil tage godt imod det nye kursus, som bliver et 5 dages kursus og som 
afholdes på Metalskolen i Jørlunde.

I 2010 bliver kurserne afholdt i uge 7, uge 20 og uge 35
(De tidligere annoncerede kurser i uge 10-20-35-47 ændres/aflyses)

Spørgsmål til ovenstående rettes til Birgitte Kristiansen på mail btk@danskmetal.dk 
eller på 21 49 30 18. Der kan også ringes til afdelingen på 33 63 29 01.
   
TDC ansatte: Overenskomst- og samarbejdskursus
Det kan du forvente:
Et kursus der tager udgangspunkt i dine hverdagserfaringer og arbejdssituationer i 
forhold til såvel forhandlinger og samarbejde. Kurset giver dig en personlig udvikling 
som grundlag for dit TR arbejde i forhold til overenskomsten og samarbejdsaftalen 
ved TDC.

Du vil komme til at beskæftige dig med:
 Overenskomstens historie og opbygning
 Det arbejdsretlige system og dets begreber
  Arbejdsretten
  Voldgift
  Normen
  Rets - og interessekonflikter
  Hovedaftalen
  TR regler
  Klagevej (tvist, brud og afsked)
 Samarbejdsaftalen
 Forhandlingsteknik/kropssprog

Du vil opnå:
At kende baggrunden for og konsekvenserne af det tidligere Telekommunikationsfor-
bunds optagelse i CO-Industri og tilpasning af Landsoverenskomsten til Industriens 
Funktionæroverenskomst. Du er bekendt med de arbejdsretlige begreber og forret-
ningsgange og kender overenskomstens opbygning og kan anvende det i hverdagen.
At blive fortrolig med Samarbejdsaftalen, som et værktøj til dit daglige SU-arbejde og 
samtidig få indsigt i forhandlingens forskellige faser. Du kan søge viden til gavn for 
kollegaerne og dig selv.

Orientering til tillidsvalgte 
om ændring i kurser

Af Jens Boutrup

Tiden nærmer sig for det årlige fodboldstævne og det er nu, den gode julemad skal løbes væk.  

Det traditionelle fodboldstævne finder sted lørdag d. 6. marts 2010 kl. 10.00 i Brøndby Hallen.

For de morgenfriske er der morgenkaffe med brød fra kl. 9.00. Frokosten, 
som vi forventer, bliver på en ½ time, er ca. kl. 13.00.  Afslutning ca. kl. 16.00.

Der vil være gratis drikkelse under hele arrangementet.

Der kan max. deltage 24 hold, så tilmelding er ”først til mølle princippet”.

regler for at deltage:
Et hold kan max. bestå af syv personer inklusiv holdkaptajnen. 
Pris: 20 kr. pr. person.

Efter tilmelding bliver der tilsendt girokort til holdkaptajnen, og kun dem, der har betalt vil kunne deltage i arrange-
mentet. Familie og børn til deltagerne er velkomne til nogle spændende og dejlige timer sammen i Brøndby Hallen.
 
Tilmelding med oplysninger om holdnavn og antal personer, kan ske på Tele Øst´s kontor, telefon 33 63 29 01 eller 
på mail til Susanne Frederiksen slf@danskmetal.dk
Sidste frist for tilmelding er mandag d. 22. februar 2010. 

Tele Øst afholder fodboldstævne for 
medlemmer og deres familier

Mindeord
En ”gammel kæmpe” 
er gået bort.

Bernhardt Niemann Nielsen afgik 
ved døden den 1. januar 2010. 
Den 3. januar ville Bernhardt 
være fyldt 86 år, og man kan i 
sandhed sige, at han var aktiv lige til det sidste, til trods 
for, at helbredet ikke var det bedste og benene gjorde 
knuder. Bernhardt var ved sin død næstformand i Tele-
fonstandens Pensionistforening af 1950. 
Bernhardt var tillidsrepræsentant i 28 år og meget aktiv 
i det faglige arbejde. Han var formand for mekanikerne, 
FAT ved KTAS fra 1964 til 1980. Ligegyldigt hvor Bern-
hardt kom, var han mellem venner, han var af ” den 
gode gamle slags”, der altid huskede sine venner. 
Vi er mange, der fremover kommer til at savne Bern-
hardts morgen opringning på vores fødselsdag, hvor 
man kunne være sikker på, at han altid var den første 
gratulant. Vi der har haft den glæde at arbejde sammen 
med ham i mange forskellige regi siger et dybfølt ”æret 
være hans minde”.

Leif Hartmann og Lis B. Nielsen

Mindeord
En god ven har forladt os. Bernhardt Nielsen var en af 
de rigtige gamle fagforeningsbosser. Jeg husker, da jeg 
begyndte som ung tillidsmand, da sagde han til mig: 
” Skal du blive en god tillidsmand, skal du altid være 
indigneret på dine kollegaers vegne”.
Den evne besad Bernhardt selv. Han gik altid i brechen 
for sine kollegaer – også for den enkelte, om man nu var 
blevet uretfærdig behandlet eller var blevet syg.
Bernhardt var klar på den pågældendes side. Ved de 
store forhandlinger var han en stærk og sej forhandler. 
De senere år blev Bernhardt dårligt gående, men indig-
nationen var han stadig i bisiddelse af. Han havde sine 
meninger og sine meningers mod til det sidste. Æret 
være hans minde

Erik Klemmensen

Fortsat fra side 1

Når Teleafdelingerne laver 
en Borgfredsaftale, så er 
det ikke et udtryk for, at 
vi håber, tror og forventer 
den skal bruges. Vi er som 
forening imod den form 
for ledelse. 

Lad mig give et par 
eksempler: 
Da vi i sin tid startede re-
sultatløn op i Installation, 
skulle dele af resultatløn-
nen hentes ind ved opgra-
dering af TDC´s  IT-Syste-
mer. Et område som TDC 
gjorde meget ud af at få i 
pressen.  
Til gengæld var de knap så 
ivrige med presseomtalen, 
da de valgte at stryge pen-
gene lige ned i lommen, 
frem for at investere dem 
i TDC´s  fremtid. 

Et andet eksempel er på 
Kabel/Anlægs området.  
TDC går ud i pressen og 
siger, at De vil opgradere 
det danske TeleNet ved 
blandt andet at fremskyn-
de udbygningen af frem-
skudte  abn-trin. 
Det vil sige, at virksom-
heden vil have lysledere 
tættere på kunden, så De 
kan sælge højere ADSL ha-
stigheder, som igen giver 
mulighed for blandt andet 
TDC-TV. 

Men igen vælger TDC 
midt i vadestedet at spare, 
og stopper hermed alle an-
lægsinvesteringer i 2010, 
som på sigt kunne give en 

nuar 2010 har vi igen an-
modet om repræsentanter 
i Netdesigns bestyrelse.

Den kommende Ja/nej 
afstemning om medar-
bejderrepræsentanter skal 
gerne have en stor delta-
gelse og et markant ja.

Din stemmer tæller


